

الجمعية
الكويتية
للإغاثة

إغاثة
KSR

نقوم بالواجب

www.ksr.org.kw | 1850555

ksrcharity





بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ



حضرة صاحب السمو أمير البلاد

الشيخ نواف الأحمد الجابر الصباح



سمو ولي العهد

الشيخ مشعل الأحمد الجابر الصباح



فهرس المحتويات

08	مقدمة
10	تاريخنا
12	مجلس الإدارة
14	قيمنا
15	أولوياتنا
16	الرؤية والرسالة
18	عالمنا
20	غرسنا آخر 5 سنوات
22	شركاء النجاح

مقدمة

نشأ العمل الخيري الكويتي وتطور على مدار عقود حتى تبوأَت البلاد صدارة المشهد الإنساني، ووصل خيرها إلى شتى بقاع الأرض، وتوالت إسهاماتها لتسطر تاريخًا حافلًا بالعطاء، جعلها محل إشادة وتقدير من دول العالم أجمع، وباتت تعرف بـ «بلد الإنسانية».

ولقد جبل الشعب الكويتي منذ القدم على حب العمل الخيري وبذل من أجله الغالي والنفيس، تقرّبًا إلى الله، واقتداءً بسنة رسوله الكريم، لتتوارث الأجيال جيلًا بعد جيل مسيرة العطاء فزعة لكل منكوب ومكروب ومحتاج وفقير.

وبرز في الكويت رواد كثير للعمل الخيري قدموا الخير للإنسان أينما استدعى الأمر، مضحين بأنفسهم وراحتهم من أجل رسالتهم السامية، فلقد حببهم الله في الخير وحبب الخير إليهم.

وامتداداً لتلك العطاءات الخيرية والإنسانية، والحاجة الماسة لتنسيق الجهود وتكاملها مع دعم أهل الخير ومشاركة الجمعيات الخيرية والمؤسسات الحكومية، تم تأسيس الجمعية الكويتية للإغاثة في عام 2008، ليلتئم الجميع تحت مظلة واحدة تقود الجهود وتنظم العمل الإغاثي الكويتي لتقديم العون العاجل للمشردين والنازحين والمنكوبين في شتى الأصقاع.

وعقب التأسيس واصلت الجمعية أنشطتها ورسالتها جنبًا إلى جنب مع الجهات والمؤسسات والهيئات الحكومية ذات الصلة والقطاع الخاص والشعب الكويتي المحب للخير وعملت على تقديم المساعدات الإنسانية والإغاثية في حالات الكوارث والنكبات والمجاعات التي ضربت بلدانًا كثيرة.

وتعتمد الجمعية في أعمالها وأنشطتها على ثوابت تنطلق من أهداف إنسانية سامية تركز على تقديم الدعم والمساعدة للمنكوبين من خلال آليات للرصد والتدخل العاجل في تلك الكوارث ومن خلال فرق عمل مؤهلة ومدربة تعمل وبتنسيق وتشاور مع المنظمات الدولية العاملة في مجال الإغاثة ووفق أفضل الممارسات والمعايير الإنسانية المعتمدة في البرامج الإغاثية والإنسانية.

وتسعى الجمعية إلى جانب شركائها لإيصال الاحتياجات الأساسية من غذاء ودواء وغيرها إلى المجتمعات المنكوبة والفقيرة، إضافة إلى دعمها للمشاريع والبرامج التعليمية والصحية والاجتماعية والتنمية التي تتناسب مع مستحقيها وظروفهم التي يعيشون فيها أو تعرضوا لها.

تاريخنا

المباشر، الأمانة العامة للأوقاف. وتتمثل رؤية الجمعية ورسالتها في أن تكون من المؤسسات الرائدة في مجال الإغاثة والعمل الإنساني، وتقديم الدعم للنازحين واللاجئين المتضررين من الكوارث والنكبات وفق قيم إنسانية متميزة وفي إطار من الجاهزية الدائمة.

وتعمل الجمعية على إنشاء جسور تواصل مع الجمعيات والمنظمات المحلية والإقليمية والدولية ذات الاهتمام المشترك، بهدف تنسيق الجهود وتوزيع المسؤوليات وتعزيز جهودها الإغاثية من خلال مكاتبها الخارجية لتقديم الدعم على الوجه الأكمل.

ويتمحور عملها حول مساعدة الإنسان أينما كان وفي أية بقعة من الأرض، كما تنسق مع شركائها من وزارات وسفارات وهيئات وجمعيات في مجال العمل الإغاثي الخيري لتوحيد الجهود الإغاثية وتوزيع المسؤوليات.

تأسست الجمعية الكويتية للإغاثة في دولة الكويت في 2008/4/30، وتم إقرارها بقرار وزارة الشؤون الاجتماعية رقم (أ/239) لسنة 2012 بتاريخ 25 نوفمبر من العام 2012.

والجمعية الكويتية للإغاثة هي مؤسسة خيرية إغاثية يقع مقرها الرئيسي في دولة الكويت، وتعمل على إغاثة المناطق المتضررة من النزاعات أو الكوارث الطبيعية في منطقة الشرق الأوسط وإفريقيا وآسيا والعديد من الدول حول العالم، وسطرت بعطاءاتها تاريخاً مشرقاً وحافلاً بالإنجازات.

ويشارك في عضويتها رؤساء الجمعيات الخيرية التالية: الهيئة الخيرية الإسلامية العالمية، جمعية النجاة الخيرية، جمعية إحياء التراث الإسلامي، جمعية الإصلاح الاجتماعي، جمعية الشيخ عبد الله النوري الخيرية، وزارة الأوقاف والشؤون الإسلامية، بيت الزكاة الكويتي، جمعية صندوق إعانة المرضى، جمعية العون



مجلس الإدارة



د. عبدالله معتوق المعتوق
نائب رئيس مجلس الإدارة



د. إبراهيم أحمد الصالح
رئيس مجلس الإدارة



م. جمال عبدالخالق النوري
أمين الصندوق



م. طارق سامي العيسى
أمين السر



د. محمد أحمد الشهران
عضو مجلس الإدارة



د. عبدالرحمن صالح المجيلان
عضو مجلس الإدارة



د. خالد مذكور المذكور
عضو مجلس الإدارة



فيصل عبدالعزيز الزامل
عضو مجلس الإدارة



م. فريد أسد عمادي
عضو مجلس الإدارة

قيمنا

الإنسانية

تخفيف معاناة الإنسان حيثما أمكن، هذا حال المسلمين يتعاطف بعضهم مع الآخر ويحنو أحدهم على الآخر فيسود التكافل والرحمة والود بين أبناء الأمة الواحدة.

النزاهة والشفافية

تحري معايير النزاهة والشفافية في تنفيذ كافة أعمال الجمعية وأنشطتها، بما يعزز من ثقة الدولة والمؤسسات الحكومية والأهلية والمانيين في دعم رسالتها وجهودها.

الشراكة

سنسعى إلى تعزيز العلاقة والتنسيق مع كافة الأطراف الحكومية والأهلية ومؤسسات المجتمع المدني والمنظمات والمؤسسات الدولية ذات الصلة في تنفيذ الأنشطة بما يعزز من توحيد وتكامل الجهود.

المهنية

فرق عمل إغاثة تتمتع بمستوى عال وخبرة في ممارسة أعمال الإغاثة العاجلة وتقديم المساعدات الإغاثة لكافة المستحقين دون تمييز أو التحيز لفئة دون فئة أخرى.

المؤسسية

إدارة أعمال وأنشطة الجمعية وفق استراتيجية ولوائح وإجراءات ونظم عمل ونظم رقابية داخلية وخارجية ومن خلال تنفيذ معايير الجودة والحوكمة المؤسسية.

التميز

سنسعى جاهدين إلى العمل وفق معايير التميز لنواكب أفضل الممارسات العالمية في العمل الخيري والإنساني وتحقيق ميزة تنافسية تعزز من مكانة الجمعية على المستوى المحلي والإقليمي والدولي.

أولوياتنا

تصميم مشاريع تنموية مستدامة لتوفير حياة كريمة للشعوب المتضررة.

04

تحقيق أعلى معايير الاستجابة السريعة في إغاثة الشعوب المنكوبة والمتضررة من الكوارث والأزمات على مستوى العالم.

01

تعزيز ثقافة العمل الإغاثي والاستجابة السريعة وفق خطط إستراتيجية وإعلامية مجتمعية.

05

رفع قدرة وكفاءة المؤسسات والجمعيات الخيرية والفرق العاملة داخل دولة الكويت في مجال الاستجابة السريعة.

02

تعزيز الشراكات مع المنظمات الدولية والإقليمية بما يعزز الفاعلية والكفاءة بالاستجابة السريعة.

06

العمل على الحد من تداعيات وأضرار الكوارث والأزمات العالمية من خلال الأبحاث والدراسات التنبؤية.

03



الرسالة

تقديم الدعم للشعوب المتضررة وتنفيذ المشروعات الإنسانية والتنمية في مناطق الكوارث الطبيعية والأزمات في شتى أنحاء العالم وفق قيم إنسانية متميزة وفي إطار من الجاهزية الدائمة.

الرؤية

مؤسسة خيرية إنسانية عالمية رائدة في تخفيف آلام المتضررين من الكوارث والنكبات في شتى أنحاء العالم.



عالمنا

بنغلاديش	الكويت
تشاد	مصر
سريلانكا	الأردن
الفلبين	فلسطين
السودان	سوريا
جيبوتي	لبنان
الصومال	ألبانيا
إثيوبيا	البوسنة والهرسك
إريتريا	تركيا
كوسوفو	اليمن
أفغانستان	العراق
باكستان	إندونيسيا



Figure 2. Global distribution of *S. rostratum* sampling locations (red circles) and number of samples collected (circle size) in the Indian Ocean, as of June 2018. All sampling locations were within the 10°S–10°N, 100°E–20°E area. The number of samples collected at each location is proportional to the size of the red circle.

عدد المشاريع
390

عدد المستفيدين
19.440.000

التكلفة الإجمالية (بالدينار الكويتي)
14,466,000

غرسنا آخر 5 سنوات

بفضل الله ثم جهود أهل الخير، تمكنت الجمعية الكويتية للإغاثة من تنفيذ العديد من المشروعات التنموية والصحية والتعليمية وغيرها في قطاعات هامة وجيوية استفاد منها ملايين الأشخاص خلال السنوات من عام 2018 وحتى 2022 في عدد من البلدان حول العالم.

مشروعات الإيواء

عدد المشاريع 77 مشروعًا

عدد المستفيدين 876.273 مستفيدًا

التكلفة الإجمالية 3.390.000 د.ك

مشروعات الغذاء

عدد المشاريع 137 مشروعًا

عدد المستفيدين 5.285.000 مستفيد

التكلفة الإجمالية 3.704.444 د.ك

مشروعات المياه

عدد المشاريع 46 مشروعًا

عدد المستفيدين 5.216.000 مستفيد

التكلفة الإجمالية 3.605.000 د.ك

مشروعات الصحة

عدد المشاريع 39 مشروعًا

عدد المستفيدين 4.535.000 مستفيد

التكلفة الإجمالية 1.711.000 د.ك

مشروعات التعليم

عدد المشاريع 78 مشروعًا

عدد المستفيدين 3.517.000 مستفيد

التكلفة الإجمالية 1.613.000 د.ك

مشروعات تنمية

عدد المشاريع 13 مشروعًا

عدد المستفيدين 10.990 مستفيدًا

التكلفة الإجمالية 442.618 د.ك

شركاء النجاح

قال تعالى «سَنَشُدُّ عَضُدَكَ بِأَخِيكَ» القصص - الآية 35

فلم يكن لريادة الجمعية الكويتية للإغاثة وإنجازاتها في مجال العمل الخيري أن تكتمل دون شركائنا من أهل الجود والإحسان وأصحاب الأيادي البيضاء، كما كان للمؤسسات والهيئات التي تعاونت معنا الأثر في مسيرة عطائنا الممتدة لعشرات السنين،، فلكم منا كل الشكر والعرفان.



وكالة الأنباء الكويتية (كونا)
Kuwait News Agency (KUNA)



الامانة العامة للأوقاف



هيئة حكومية مستقلة
INDEPENDENT GOVT. AUTHORITY
دولة الكويت



وزارة التجارة والصناعة
Ministry of Commerce and Industry



الهيئة العامة للشباب
YOUTH PUBLIC AUTHORITY



الهيئة العامة لشؤون القصر



جانب من تنفيذ مشاريعنا الإنسانية في المناطق الفقيرة.

Overview of some projects implemented in affected and underprivileged areas.





وكالة الأنباء الكويتية (كونا)
Kuwait News Agency (KUNA)



هيئة حكومية مستقلة
INDEPENDENT GOVT. AUTHORITY
دولة الكويت



الهيئة العامة لشؤون القصر

Our Success Partners

ALLAH said “We will strengthen your arm with your brother” (Surat Al-Qasas - Verse 35)

KSR' leadership and achievements wouldn't be optimal without the society's partners and their generosity and benevolence. Worth to mention the great impact of all the corporates and institutions that cooperated with us for decades We are so grateful to them.



▶ Health Services Projects	▶ Lodging & Housing Projects
No. of Projects 39	No. of Projects 77
No. of Beneficiaries 4,535,000	No. of Beneficiaries 876,273
Total Cost (KD) 1,711,000	Total Cost (KD) 3,390,000
▶ Educational Projects	▶ Food Security Projects
No. of Projects 78	No. of Projects 137
No. of Beneficiaries 3,571,000	No. of Beneficiaries 5,285,000
Total Cost (KD) 1,613,000	Total Cost (KD) 3,704,444
▶ Development Projects	▶ Water Resources Projects
No. of Projects 13	No. of Projects 46
No. of Beneficiaries 10,990	No. of Beneficiaries 5,216,000
Total Cost (KD) 442,618	Total Cost (KD) 3,605,000

Our Last 5-years Achievements

We are grateful to ALLAH and the efforts of all donors and supporters that enabled KSR to execute many development, health, educational and other projects in significant and critical sectors that added great value to the lives of millions of people during the years from 2018 to 2022 in several countries around the world.

Total number of Projects

390

Total Number of
Beneficiaries

19.440.000

Total Cost (Kuwaiti Dinar)

14,466,000



Our World

▶ Kuwait

▶ Egypt

▶ Jordan

▶ Palestine

▶ Syria

▶ Lebanon

▶ Albania

▶ Bosnia and Herzegovina

▶ Turkey

▶ Yemen

▶ Iraq

▶ Indonesia

▶ Bangladesh

▶ Chad

▶ Sri Lanka

▶ Philippines

▶ Sudan

▶ Djibouti

▶ Somalia

▶ Ethiopia

▶ Eritrea

▶ Kosovo

▶ Afghanistan

▶ Pakistan





The Vision

A global humanitarian charitable organization that enables relief of the suffering of those affected by disasters and calamities in different parts of the world.

The Mission

Provide support to afflicted nations - launch and execute development and humanitarian projects in areas affected by crises and natural disasters around the world in accordance with distinguished humanitarian values and within a framework of permanent readiness.

Our Priorities

01

Attain high-ranking standards of proactive and rapid response to relief afflicted nations affected by disasters and crises around the world.

02

Boost the capability and efficiency of local concerned institutions, charities, and work-teams working in the field of rapid response.

03

Conduct research and predictive analysis to provide indication on how to reduce the implications and damages of disasters and global crises.

04

Launch sustainable projects to provide decent living for afflicted underprivileged nations affected by disasters.

05

Empower and enhance the relief work and rapid response mindset and knowledge based on strategic and media planning.

06

Strengthen our partnership with international and regional concerned organizations to enhance the effectiveness and efficiency of rapid response.

Our Values

Humanity

Wherever and whenever possible, we do our best to ease and reduce human struggles and sufferings. As Muslims, we are compassionate, and we sympathize with each other, so that solidarity, mercy, and friendliness shall prevail.

Integrity and Transparency

We continuously research and seek to implement the standards of integrity and transparency in all the Society's operations and activities, in a way that builds trust with the concerned state' governmental and non-governmental institutions, and donors that support our mission.

Partnership

We are keen to strengthen our relationship and liaison processes with all governmental and non-governmental institutions, civil parties, and relevant international organizations and institutions in implementing our activities in a way that enhances the amalgamation and integration of all efforts.

Professionalism

We are always keen to establish and manage professional relief work teams with a high level of experience in carrying out proactive and urgent relief operation, those teams work to provide relief aid to who deserve it without discrimination or bias to one group over another.

Organizational Efficiency

We manage the Society's work and activities based on a solid strategy, management policy, regulations, procedures, work systems, and internal and external control systems, to ensure the implementation of quality standards and corporate governance.

Excellence

We shall always strive to work according to the standards of operational excellence to keep pace with the best international practices in charitable and humanitarian work and achieve a competitive advantage that enhances the position of KSR at the local, regional, and international levels.



Dr. Khaled M. Almathkour
Board Member



Dr. Abdulrahman S. Almu hailan
Board Member



Dr. Mohammad A. Alsharhan
Board Member



M. Fareed Asad Emadi
Board Member



Faisal A. Alzamel
Board Member

Board of Directors



Dr. Ebrahim A. Alsaleh
Chairman



Dr. Abdullah M. Almaatouq
Vice Chairman



M. tareq Sami Aleissa
Secretariat



M. Jamal A. Alnouri
Secretary of Treasury / or Treasurer



Our History

Kuwait Society for Relief (KSR) was established in the State of Kuwait in 30th of April 2008, then was declared on 25th November 2012 with edict No. (239/A) by the Ministry of Social Affairs.

KSR is a charitable relief organization, the headquarter is in the State of Kuwait.

KSR works to provide support and relief to areas and regions affected by natural disasters, wars, and conflicts – whether those areas are in the Middle East, Africa, Asia, or in any other part of the world.

KSR' Board of Directors consists of leaders of following charitable organizations in Kuwait: International Islamic Charity Organization, Al-Najat Charity, Social Reform Society, The Society for the Revival of Islamic Heritage, Sheikh Abdullah Nouri Charity, Kuwait Ministry of Awqaf and Islamic Affairs, House Zakat, Patients Helping Fund Society, Direct Aid Society, and the Kuwait Awqaf Public Foundation.

The vision and mission of KSR drive it to be one of the leading organizations in the domain of relief and humanitarian work, to provide support to the displaced and refugees affected by disasters and calamities based distinguished humanitarian values and within a framework of permanent readiness.

KSR also works to build operative communication lines with local, regional, and international associations and organizations with common interest, aiming at coordinating efforts, allocating responsibilities, and empowering its collaborative relief efforts through its offshore agencies to ensure optimum performance.

KRS's business revolves around helping humanity in any part of this world. KSR also affiliates and coordinates with partners like concerned ministries, embassies, official bodies, and associations in the field of charitable relief work to combine relief efforts and allocate responsibilities.

In line with all those giving efforts and humanitarian aids and the necessary need to coordinate and integrate them with the support provided by all Donors, Charity and Government organizations, the Kuwait Society for Relief (KSR) was established in 2012 to lead, organize and manage the Kuwaiti relief efforts to provide urgent support for the homeless, displaced, and those afflicted by disasters in different parts of the world.

After establishment, KSR continued its activities to achieve its mission collaborating with public and private sectors organizations, in addition to individuals interested in charitable work, exerted all efforts to provide humanitarian and relief aid in cases of disasters, calamities and famines that affected many countries.

KSR considers a set of principles emerged from its humanitarian objectives that aim at providing support and assistance to the afflicted groups through monitoring mechanisms that enable urgent and effective intervention of qualified and well-trained work teams who coordinate effectively with international concerned organizations, to adopt the best practices in the field of relief and humanitarian programs.

Along with its partners, the Society seeks to provide and deliver the essential needs of food, medicines, and other necessities to the afflicted and underprivileged groups and societies, in addition to extending support to educational, health, social and development programs and projects that are commensurate with the beneficiaries' needs and conditions in which they live or have been exposed to.



Introduction

The charity work in Kuwait was originated and progressed over decades to bring the country to an advanced stage in the domain of humanitarian aid, as a result, Kuwait had deservedly earned the forefront in this regard. The outcome of Kuwait's charitable and humanitarian efforts had reached several targeted underprivileged areas and societies around the globe, and that had recorded a history of full giving to label Kuwait a subject of praise and appreciation from all countries and nations and so, Kuwait is known as the "Country of Humanity".

The Kuwaiti people have deeply-rooted the embracement of charity work and they have surrendered a lot for the sake of humanity, seeking the approval and blessing of ALLAH and to adopt the Sunnah of Profit Mohammed (Peace be Upon Him), they were also keen to pass down this practice from generation to another to maintain a sustainable giving procession that supports afflicted, distressed, and underprivileged nations.

Worth to mention that many Kuwaiti pioneers in the field of charity work have been recognized, those great figures have surrendered a lot ... giving their time and comfort to achieve the noble goal of supporting the humanity ... for the sake and love of goodness and giving.



Contents

Introduction	08
Our History	10
Board of Directors	12
Our Values	14
Our Priorities	15
Vision and Mission	16
Our World	18
Our Last -5yeas Achievements	20
Our Success Partners	22



HIS HIGHNESS

Sheikh Mishal Al-Ahmad Al-Jaber Al-Sabah

THE CROWN PRINCE OF THE STATE OF KUWAIT



HIS HIGHNESS

Sheikh Nawaf Al-Ahmad Al-Jaber Al-Sabah

THE AMIR OF THE STATE OF KUWAIT

**The Name of ALLAH, the Most
Gracious and the Most Merciful**





KUWAIT
SOCIETY
FOR RELIEF



**WE ARE
COMMITTED**

www.ksr.org.kw | 1850555 

ksrcharity   